
 

gia, 11.11.2005 

 

Til stede:    Ragnhild Grenness - BFD, Sølvi Mathiesen - BFD, Guri Vatn - Oslo Kommune, 

Frode Tarjei Selman - KRD, Jorun Ongstad - Fylkesmannen i Østfold, Geir Ivar 

Andreassen- SSB, Bjørn Eggen Hermansen - SSB, Åse Marit Bø - SSB, Randi 

Johannessen - SSB 

 

Kopi til: Torild Fløysvik, Terje Risberg, Hossein Moafi, Marit Rønning, Geir Viksand,  

 

 

 

Referat fra arbeidsgruppen for KOSTRA-barnehager 24.10.2005 

Sak 1. Innledning 

Møtet startet med en presentasjonsrunde. Sakslista ble stokket litt om da enkelte av deltakerne 

ikke hadde anledning til å være tilstede under hele møte. Både kvalitetsindikatorer og 

spørsmålet om nye satser på skjemaet ble diskutert når representantene fra BFD ankom møtet. 

 

Ett nytt medlem av arbeidsgruppa ble ønsket velkommen, Åse Marit Bø, som jobber i seksjon 

for offentlige finanser SSB og Sølvi Mathiesen erstattet Marit Rønning fra BFD.   

 

Ingen hadde innvendinger mot gruppens mandat og videre arbeid med kvalitetsindikatorer og 

venteliste/filuttrekk.  

Sak 2. Årets rapportering 

Generelt mener gruppa at årets rapportering var bra, men at innrapporteringa bar noe preg av at 

BFD og SSB publiserte ulike tall 15.03.2005 og at kommunikasjonen mellom SSB og 

Fylkesmennene ikke fungerte hundre prosent frem mot endelig publisering. Totalt 14 

kommuner leverte ikke inn regnskapstall for 2004. 

Sak 3. Filuttrekk og ventelister 

SSB fortalte om erfaringer fra besøk i seks kommuner hvor mulighetene for filuttrekk fra 

administrative system og opplysninger om ventelister ble undersøkt. Kommunene er positive til 

å benytte filuttrekk for å fremskaffe data og gi opplysninger om venteliste. Oslo Kommune 

påpekte at vi fra nå av bør kalle venteliste for søkeliste. 

 

Gruppa stiller seg  positive til å starte arbeidet med å få informasjon om hvordan filuttrekk skal 

gjøres helt konkret. Vi mener filuttrekk kan forbedre kvaliteten på innrapporteringen og at et 

utrekk kan være tidsbesparende for oppgavegivere. Filuttrekk krever utstrakt og riktig bruk av 

de barnehageadministrative systemene i kommunene. KRD uttrykte at det var ønskelig at BFD 

gjorde arbeidsgruppen kjent med eventuelle helhetlige og langsiktige planer departementet har 

for utviklingen av den samlede barnehagerapporteringen, slik at utviklingen av filuttrekk kan 

ses i lys av dette. 

 

I diskusjonen om ventelister kom spørsmålet om hvordan listene skal defineres for å unngå 

tvetydighet når de skal rapporteres fra barnehagene. Gruppa var enige om at et barn som står på 

venteliste i en barnehage skal enten a) ikke ha barnehageplass fra før av eller b) ha 



 

barnehageplass men søker om mer tid i samme barnehage. Det betyr at barn som står på 

venteliste på en annen barnehage i kommunen ikke skal med i denne definisjonen.  

Sak 4. Skjema 2005 

Skjema ble gått i gjennom på bakgrunn av BFD`s endringer som kom i uke 42. Når det gjelder 

tidspunktet for endringene kom de sent med hensyn til SSB interne tidsfrister og skaper et 

problem i forhold til å klargjøre kravspesifikasjon, veiledning og skjemaapplikasjoner før 

utsending til oppgavegivere.    

 

I punkt 3 a) skal alternativet "Privat, hvor kommunen gir tilskudd uten vilkår". Gruppa 

diskuterte om "Privat uten kommunalt tilskudd" også bør tas ut for fremtiden siden dette 

alternativet ikke finnes. 

 

Punkt 5 b) endres ved at vi skal telle antall barn under og over 33 timer i uka etter alder, som 

igjen skal summeres. Gruppa diskuterte nødvendigheten av denne informasjonen. Ellers endres 

ikke oppsettet på punkt 5 bortsett på den kronologiske rekkefølgen på underpunktene.  

 

I punkt 6 skal "funksjonshemming" erstattes med "nedsatt funksjonsevne". I punkt 6a og 6b 

endres formuleringene til henholdsvis "Antall barn med nedsatt funksjonsevne som er tatt opp 

ved prioritet etter barnehageloven §9" og "Antall barn med nedsatt funksjonsevne som er tatt 

opp ordinært, dvs. ikke etter barnehageloven §9".  

Sak 5. Kvalitetsindikatorer 

Dette punktet startet med at undertegnede informerte om at SSB KOSTRA skal holde et 

seminar om kvalitetsindikatorer i januar. Informasjon om når, hvor og hvem seminaret er åpent 

for vil komme senere. Innledningsvis diskuterte gruppa publisering av indikatorer og det var 

ingen som hadde sterke synspunkter på hvordan dette skal gjøres helt konkret.  

 

Gruppen har fra tidligere møter blitt enige om 8 indikatorer (under faktaark) som kan fungere 

som kvalitetsindikatorer. Disse åtte ligger under struktur- og resultatindikator: 

 

Andel styrere og pedagogiske ledere med godkjent førskolelærerutdanning 

Andel ansatte menn til basisvirksomhet i barnehagen 

Andel assistenter med førskolelærerutdanning eller fagutdanning som barne- og 

ungdomsarbeidere 

Leke- og oppholdsareal per barn i barnehager (m2) 

Andel barn 1-5 år med barnehageplass 

Andel barn 1-2 år med barnehageplass 

Andel barn 3-5 år med barnehageplass 

Andel barn fra språklige og kulturelle minoriteter i barnehage i forhold til innvandrerbarn 0-5 

år 

 

For å komme videre i diskusjonen om hvilke kvalitetsindikatorer som kan indikere noe om 

kvaliteten til barnehager skilte vi mellom barn /voksne som hovedbrukere av barnehager. 

Diskusjonen forløp som en "brainstorming" hvor gruppens medlemmer kom med indikatorer 

uten å ta hensyn til hvordan vi skal fange inn data eller hvor gode de er.  

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Barn: Foreldre: 

 

Sammenfallende skolekrets  

Andel menn blant ansatte  

Ansattes kompetanse  

Turnover blant ansatte 

Sykefravær blant ansatte  

Avstand til grønt - areal 

Antall turer 

Avstand til trafikkert vei 

Antall vikarer i barnehagen 

Årsverk etter utdanning 

Språkstimulering 

Luftkvalitet (målt ved CO
2 
-metning i lufta) 

Barnegruppens størrelse 

Antall søkere på stillinger ved barnehagen 

Barnegruppens størrelse 

 

 

Venteliste målt i antall 

Venteliste målt i gjennomsnittlig ventetid 

Antall barn 1. prioritet  

Pris på tilbud  

Åpningstider  

Parkeringsplass 

Avstand hjem - barnehage (reisetid) 

Avtalt åpningstid 

Elektronisk søknad 

Plass til søsken 

 

 

Frem til neste møte skal forslagene systematiseres etter type indikator, og gruppa ble enig om at 

SSB skal vurdere hvordan de kan gjennomføres og på hvilken måte de kan indikere kvalitet i 

barnehagen.  

Sak 6. Flere satser på skjema? 

Randi Johannessen fra seksjon for Økonomiske Indikatorer gjorde rede for SSBs arbeid med 

foreldrebetaling som publiseres to ganger i året . Tellingene foregår i januar og august og 109 

kommuner inngår i en utvalgsundersøkelse. Endringstall beregnet på foreldrebetaling 

innlemmes i konsumprisindeksen (KPI), og gir sammenliknbare tall fra år til år.     

 

Siden skjema 16 allerede dekker foreldrebetaling  er det ønskelig at skjema skal utvides til å 

gjelde flere spørsmål om foreldrebetaling. Hvis vi kan samarbeide tvers seksjonene på denne 

punktet vil det hindre unødvendig dobbeltrapportering for oppgavegivere.  

 

BFD og SSB vil ha et møte hvor dette diskuteres ytterligere.    

Sak 7. Eventuelt 

Det var ønske om å ha et møte i arbeidsgruppen så raskt som mulig med tanke på diskutere 

kvalitetsindikatorer. Det mest naturlige er å holde møtet i januar, etter seminaret som SSB 

KOSTRA  skal holde om kvalitetsindikatorer.  

 

Det ble påpekt at Arbeidsgrupperapport 2005 ikke ble sendt ut til gruppens medlemmer for 

gjennomlesning før den ble sendt Samordningsrådet. For fremtiden må gruppens medlemmer ha 

mulighet til å komme med tilbakemeldinger før rapporten sendes samordningsrådet.  


